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Protokół Nr XVIII/2019 
z sesji Rady Gminy Kobylnica  
z dnia 19 grudnia 2019 roku 

Otwarcia XVIII - sesji Rady Gminy Kobylnica dokonał Przewodniczący Rady Leon Kiziukiewicz. 
Przewodniczący przywitał radnych oraz gości: 

 Pana Leszka Kulińskiego – Wójta Gminy Kobylnica 

 Pana Rafała Kuligowskiego – Zastępcę Wójta Gminy Kobylnica 

 Panią Izabelę Hubert – Skarbnika Gminy 

 Panią Maję Wawrowską – Sekretarza Gminy 

 Pana Andrzeja Hałuzo – radcę prawnego Urzędu Gminy 

 Panią Annę Łabik – Kierownika OPS w Kobylnicy 

 Panią Renatę Sztabnik – Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej w Kobylnicy 

 Pana Witolda Stech – w zastępstwie Dyrektora CUW w Kobylnicy 

 Panią Agnieszkę Puzdrowską – w zastępstwie Dyrektora GCKiP w Kobylnicy 

 Pana Piotra Der – Komendanta Straży Gminnej 

 Panią Alicję Bender – Główną Księgową 

 Pana Andrzeja Kaczmarczyka – Kierownika Referatu Inwestycji i Funduszy Europejskich 

 Panią Alinę Treder – Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

 Panią Kingę Węgrzyńską – Kierownika Referatu Budownictwa, Gospodarki Przestrzennej i Ochrony 
Środowiska  

 Pana Karola Kotusiewicza – specjalistę ds. wizerunku gminy 
Lista obecności w aktach sprawy. 
Porządek sesji:  
1. Otwarcie XVIII sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Kobylnica w okresie międzysesyjnym. 
4. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Gminy w sprawie: 

1) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na organizowanie publicznego transportu 
zbiorowego, 

2) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Słupskiemu na realizację 
zadania inwestycyjnego pn. „Budowa układu drogowego w miejscowości Dobrzęcino poprzez 
budowę chodnika w ciągu drogi powiatowej Nr 1152G wraz z budowa zatoki autobusowej, 

3) zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego, 
4) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylnica, 
5) uchwalenia budżetu Gminy Kobylnica na rok 2020: 
a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem oraz ewentualnymi 
autopoprawkami, 
b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku, 
c) przedstawienie opinii Komisji Budżetu Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz 
wniosków radnych, 
d) wystąpienie Wójta Gminy, 
e) debata nad projektem uchwały, 
f) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

5. Interpelacje i wnioski radnych. 
6. Wolne wnioski. 
7. Zakończenie XVIII sesji Rady Gminy Kobylnica. 

Ad. 1 
Na 15 radnych, obecnych na sesji było 13. 
Nieobecni radni: Alicja Szymańska, Paweł Pawlak. 
Sesja rozpoczęła się o godz. 9.00, a zakończyła o godz. 10.42. 
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Ad. 2 
Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący zapytał czy są propozycje lub uwagi do dzisiejszego porządku obrad, który radni otrzymali 
wraz z zaproszeniem i projektami uchwał. 
Nie zgłoszono uwag ani zmian do zaproponowanego porządku obrad. 
Przewodniczący Rady skierował pod głosowanie przyjęcie porządku obrad, który radni otrzymali wraz z 
projektami uchwał. 
Na 13 radnych biorących udział w głosowaniu 
głosowało 13 radnych „za" przyjęciem porządku obrad. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 3 
Wójt przedstawił sprawozdanie z pracy w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie w aktach sprawy). 
Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie sprawozdania z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym 
Na 13 radnych biorących udział w głosowaniu 
głosowało 13 radnych „za" przyjęciem sprawozdania 
Przewodniczący Rady stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. 

Ad. 4 
Rozpatrzenie uchwały: 
1. Nr XVIII/157/2019 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na organizowanie 
publicznego transportu zbiorowego 
Projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem i materiałami na sesję. Projekt przedstawiono i 
omówiono na posiedzeniu komisji budżetu. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący zamknął dyskusję i skierował pod głosowanie przyjęcie 
uchwały: 
Na 13 radnych biorących udział w głosowaniu: 
głosowało 13 „za” przyjęciem uchwały 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
2. Uchwała Nr XVIII/158/2019 w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi 
Słupskiemu na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Budowa układu drogowego w miejscowości Dobrzęcino poprzez 
budowę chodnika w ciągu drogi powiatowej Nr 1152G wraz z budowa zatoki autobusowej 
Projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem i materiałami na sesję. Projekt przedstawiono i 
omówiono na posiedzeniu komisji budżetu. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący zamknął dyskusję i skierował pod głosowanie przyjęcie 
uchwały: 
Na 13 radnych biorących udział w głosowaniu: 
głosowało 13 „za” przyjęciem uchwały 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
3. Uchwała Nr XVIII/159/2019 w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego 
Projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem i materiałami na sesję. Projekt przedstawiono i 
omówiono na posiedzeniu komisji budżetu. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący zamknął dyskusję i skierował pod głosowanie przyjęcie 
uchwały: 
Na 13 radnych biorących udział w głosowaniu: 
głosowało 13 „za” przyjęciem uchwały 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
4. Uchwała Nr XVIII/160/2019 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylnica 
Przewodniczący Rady zaznaczył, że radni otrzymali projekt we wcześniejszym terminie, był on również 
szczegółowo omawiany i analizowany na wspólnym posiedzeniu stałych komisji w dniu 27 listopada br. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
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Wójt przedstawił autopoprawki do projektu uchwały (autopoprawki radni otrzymali przed sesją, były 
również omawiane na posiedzeniu komisji w dniu 17 grudnia br.): 

1) w załączniku nr 1 „Prognoza Finansowa Gminy Kobylnica na lata 2020-2034” wprowadzono 
zmiany wynikające z opinii RIO w Gdańsku. W wyniku wprowadzonych autopoprawek zmieniły się 
następujące pozycje Prognozy: 

a) kolumna 2.2.1. „inwestycje i zakupy inwestycyjne, o których mowa w art. 236 ust. 4 pkt. 1 
ustawy” 

 w roku 2020 – otrzymuje wartość  12.652.440 zł (było 0 zł); 
b) kolumna 2.2.1.1 „ w tym, wydatki o charakterze dotacyjnym na inwestycje i zakupy 

inwestycyjne” 

 w roku 2020 – otrzymuje wartość 2.231.994 zł (było 0 zł); 
c) Kolumna 3.1. „Kwota prognozowanej nadwyżki budżetu przeznaczona na spłatę kredytów, 

pożyczek i wykup papierów wartościowych” 

 w roku 2020 otrzymuje wartość: 0 zł (było 3.882.190 zł); 
d) Kolumna 9.3. „Wydatki bieżące na programy, projekty lub zadania finansowane z udziałem 

środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt. 2 i 3 ustawy” 

 w roku 2020 otrzymuje wartość: 1.010.753 zł (było 1.010.755 zł); 
e) Kolumna 9.3.1. „Wydatki bieżące na programy, projekty lub zadania finansowane z 

udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt. 2 i 3 ustawy, w tym wydatki 
bieżące na programy, projekty lub zadania finansowane z udziałem środków o których 
mowa  w art. 5 ust. 1 pkt. 2 ustawy” 

 w roku 2020 otrzymuje wartość: 1.010.753 zł (było 1.010.755 zł); 
f) Kolumna 9.4.1.1 „Wydatki majątkowe na programy, projekty lub zadania finansowane z 

udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt. 2 ustawy, w tym finansowane 
środkami określonymi w art. 5 ust. 1 pkt. 2 ustawy” 

 w roku 2020 otrzymuje wartość: 3.009.878 zł (było 2.695.378 zł); 
g) Kolumna 10.1.1 „Wydatki bieżące objęte limitem, o którym mowa w art. 226 ust. 3 pkt. 4 

ustawy” 

 w roku 2020 otrzymuje wartość: 448.628 zł (było 1.106.473 zł). 

2) w załączniku nr 2 „Wykaz przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylnica 
na lata 2020-2025” wprowadzono zmiany wynikające z opinii RIO w Gdańsku. 
W zadaniu "Srebrna sieć" Projekt realizowany w ramach Regionalnego programu Operacyjnego 
dla Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020 - projekt zakłada utworzenie zintegrowanego, 
lokalnego systemu usług społecznych wykorzystujących zdalne technologie informatyczne, w 
limitach wydatków roku 2020 wykreśla się: 

 § 2057 o wartości 452.185 zł (UE - dotacje dla partnerów jst) 

 § 2059 o wartości 53.199 zł (Budżet państwa - dotacje dla partnerów jst) 

 § 2057 o wartości 136.412 zł (UE - dotacje dla pozostałych partnerów) 

 § 2059 o wartości 16.049 zł (Budżet państwa - dotacje dla pozostałych partnerów) 
Razem limit wydatków w 2020 roku wynosi: 228.608 zł. 

Następnie Wójt odczytał uchwałę nr 195/g228/F/II/19 składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Gdańsku z dnia 9 grudnia 2019r. (uchwała w aktach sprawy) 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i podał pod głosowanie 
przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylnica wraz z autopoprawkami: 
Na 13 radnych biorących udział w głosowaniu: 
głosowało 13 „za” przyjęciem uchwały 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
5. Uchwała Nr XVIII/161/2019 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kobylnica na rok 2020 
Przewodniczący Rady zaznaczył, że radni otrzymali projekt we wcześniejszym terminie , był on również 
szczegółowo omawiany i analizowany na wspólnym posiedzeniu stałych komisji w dniu 27 listopada br. 
Radni otrzymali autopoprawki w dniu dzisiejszym przed rozpoczęciem sesji. 
Przewodniczący Rady w związku z tym, że uzasadnienie do projektu uchwały liczy 14 stron oraz mając na 
uwadze to, że wszyscy radni wcześniej otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem poddał pod głosowanie 
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wniosek dotycząc odstąpienia od odczytywania uzasadnienia do projektu uchwały: 
„Na 13 radnych biorących udział w głosowaniu 
głosowało 13 radnych “za” przyjęciem wniosku 
Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek dot. odstąpienia od czytania uzasadnienia do projektu uchwały został przyjęty  
jednogłośnie. 
Wójt przedstawił autopoprawki, które radni otrzymali przed sesją oraz projekt uchwały budżetowej z 
naniesionymi autopoprawkami. 

1) w treści projektu uchwały 
a) § 2 ust. 2 pkt.1) 

o treści:„ 2. Wydatki budżetu obejmują plan wydatków bieżących w wysokości: 70.621.013 zł, w tym: 
1) wydatki bieżące jednostek budżetowych w kwocie 43.463.057 zł, z czego: 

a) wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane w wysokości 25.397.099 zł; 
b) wydatki związane z realizacją zadań statutowych jednostek budżetowych 

w wysokości  18.065.958 zł; 
otrzymuje brzmienie:„ 2. Wydatki budżetu obejmują plan wydatków bieżących w wysokości: 70.621.013 
zł, w tym: 

1) wydatki bieżące jednostek budżetowych w kwocie 43.426.887 zł, z czego: 
a) wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane w wysokości 25.397.099 zł; 
b) wydatki związane z realizacją zadań statutowych jednostek budżetowych 

w wysokości 18.029.788 zł;” 
b) § 2 ust. 2 pkt.2) 

o treści:„ 2) wydatki na dotacje na zadania bieżące w wysokości: 6.742.885 zł;” otrzymuje brzmienie:„ 2) 
wydatki na dotacje na zadania bieżące w wysokości:  6.759.055 zł;” 

c) § 6 pkt. 4) 
o treści:„ 4) Wydatki w wysokości 1.800.645 zł z tytułu pomocy finansowej udzielanej między jednostkami 
samorządu terytorialnego – zgodnie z załącznikiem nr 7.” 
otrzymuje brzmienie:„ 4) Wydatki w wysokości 1.816.815 zł z tytułu pomocy finansowej udzielanej między 
jednostkami samorządu terytorialnego – zgodnie z załącznikiem nr 7.” 

d) § 6 pkt. 8) 
o treści:„8) Dotacje celowe na zadania własne gminy realizowane przez podmioty nienależące do sektora 
finansów publicznych na łączną kwotę 1.093.209 zł  – zgodnie z załącznikiem nr 11.” 
otrzymuje brzmienie:„8) Dotacje celowe na zadania własne gminy realizowane przez podmioty 
nienależące do sektora finansów publicznych na łączną kwotę 1.142.209 zł  – zgodnie z załącznikiem nr 
11.” 

e) § 6 pkt. 12) 
o treści: „12) Dochody z tytułu gospodarowania odpadami komunalnymi w wysokości 2.320.160 zł oraz 
wydatki związane z funkcjonowaniem systemu gospodarowania odpadami komunalnymi w wysokości 
2.320.160 zł.” 
otrzymuje brzmienie:„12) Dochody z tytułu gospodarowania odpadami komunalnymi w wysokości 
2.320.160 zł oraz wydatki związane z funkcjonowaniem systemu gospodarowania odpadami komunalnymi 
w wysokości 2.327.033 zł.” 

2) w załączniku nr 2 pozycja: „Wydatki budżetu gminy Kobylnica” wprowadza się zmiany: 
- w dziale 600 rozdziale 600 04 § 2710  zwiększa się o kwotę 16.170 zł wydatki na pomoc finansowa dla 
Powiatu Słupskiego jednocześnie zmniejsza się o kwotę 16.170 zł wydatki na dopłaty do kursów letnich w 
rozdziale 600 04 § 4300. 
- w dziale 750 rozdziale 750 23 § 4300 zwiększa się o kwotę 20.000 zł wydatki na opracowanie Strategii 
Gminy Kobylnica jednocześnie zmniejsza się o kwotę 20.000 zł wydatki w rozdziale 921 20 § 4300. 
w załączniku nr 7 pozycja: „Dochody i wydatki na pomoc finansową udzielaną między jednostkami 
samorządu terytorialnego w 2020 roku” 
pozycja: 

600 60004 2710 
 

81 280 81 280   82 280  

otrzymuje brzmienie: 
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600 60004 2710 
 

97 450 97 450   97 450 

w załączniku nr 11 pozycja: „Dotacje celowe na zadania własne gminy realizowane przez podmioty 
nienależące do sektora finansów publicznych w 2020 roku” 
a) pozycja: 

921 92105 2360 
Stowarzyszenie Sołtysów Gminy Kobylnica - promujące 
gminę 

100 000 

otrzymuje brzmienie: 

921 92105 2360 Dotacje dla podmiotów promujących gminę 100 000 

3) b) pozycja: 

921 92120 2720 
Prace remontowe i konserwatorskie obiektów 
zabytkowych - kościoły 

122.709 

otrzymuje brzmienie: 

921 92105 2360 
Prace remontowe i konserwatorskie obiektów 
zabytkowych - kościoły 

121.709 

dodaje się pozycję: 

900 90095 6230 Dotacje na realizację programu "Czyste powietrze" 50.000 

4) w uzasadnieniu – dostosowano zapisy do zgodności zapisów z treścią projektu uchwały oraz 

poszczególnych załączników. 

W wyniku wprowadzonych zmian nie nastąpiła zmiana wysokości planowanych dochodów, wydatków, 
planowanego deficytu i kwot przychodów oraz rozchodów. 
Następnie Wójt odczytał uchwałę Nr196/g228/P/II/19 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 9 grudnia 2019r. w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej 
Gminy Kobylnica na 2020 rok oraz o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego (uchwała w 
załączeniu). 
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącą Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa o 
przedstawienie opinii dot. projektu budżetu Gminy Kobylnica na 2020r.  
Przewodnicząca Komisji Pani Joanna Walentukiewicz-Czałpińska odczytała opinię, z której wynika, że 
Komisja Budżetu Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa po przeanalizowaniu projektu budżetu gminy na rok 
2020 oraz po zapoznaniu się z opiniami stałych Komisji Rady Gminy pozytywnie opiniuje projekt budżetu 
Gminy Kobylnica na rok 2020 (opinia w załączeniu do protokołu). 
Wójt powiedział m.in., że przedstawiony budżet umożliwia prawidłowe funkcjonowanie gminy zostały w 
nim ujęte wszelkie niezbędne zadania w tym, wieloletnie zadania inwestycyjne, zadania realizowane w 
ramach funduszu sołeckiego i budżetu obywatelskiego. Oczywiście nie jest to budżet marzeń jest dużo 
zadań inwestycyjnych, które chcielibyśmy zrealizować, na które czekają mieszkańcy. Jednak z uwagi na 
poważne zmiany, które spowodowały ograniczenia dochodów gminy, w tym wprowadzenie zmian w PIT 
od osób fizycznych czy sprawy związane z funkcjonowaniem oświaty co szczegółowo było omawiane na 
wspólnych posiedzeniach stałych komisji. Liczymy, że wszystkie założenia przedstawione w budżecie 
zostaną zrealizowane w roku przyszłym, a dochody będą systematycznie wzrastały. Budżet jest bardzo 
ostrożny ponieważ, nie mamy jeszcze wiedzy jakie skutki i konsekwencje będą miały wprowadzone w br. 
ulgi – zniesienie podatku PIT dla osób do 26 roku życia, obniżenie podatku z 18 do 17% nie posiadamy 
również pełnej wiedzy dot. wysokości subwencji oświatowej. Na dzień dzisiejszy bazujemy na prognozach. 
Pełną informację będziemy mieli na przełomie stycznia i lutego. Rok 2020 będzie bardzo trudny, nie 
będzie to rok inwestycyjny. Znaczną część budżetu stanowią wydatki oświatowe, które są na poziomie 
około 23-24 mln. Jako gmina staramy się środki finansowe tak dzielić aby realizować najważniejsze 
zadania, te na które czekają mieszkańcy. Wójt wniósł o przyjęcie przez radnych przedawnionego budżetu 
na 2020r.  
Przewodniczący otworzył debatę - dyskusję: 
Radna Krystyna Balcerek – jako nauczyciel zapytała o subwencję oświatową, jak sytuacja ta wygląda na 
przestrzeni lat - subwencja się zwiększa czy zmniejsza. 
Skarbnik wyjaśniła, że analiza dot. finansowania zadań oświaty jest sporządzana co roku przy opracowania 
budżetu, a jeżeli chodzi o proporcje finansowania oświaty z subwencji i środków własnych, posiadamy 
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takie dane od 2011r. Skarbnik szczegółowo omówiła jakie środki w poszczególnych latach były 
przeznaczane z budżetu państwa i budżetu gminy. Z przedstawionej danych wynika, że stosunek 
finansowania  oświaty z budżetu państwa spada z roku na rok (2020 – 58%, 2019 – 64%, 018 – 66%). 
Skarbnik również przedstawiła dane związane z wynagradzaniem nauczycieli od 2017 roku. Z 
przedstawionych danych wynika, że subwencja oświatowa w 2017 roku pokrywała 100% wynagrodzeń 
nauczycieli, w  2018 roku 94%, w bieżącym 2019 roku (wg planu) w 89%, a na 2020 rok w ok. 88%. Reszta 
środków na funkcjonowanie oświaty pochodzi ze środków własnych budżetu gminy. Z przedstawionych 
danych widać tendencję wzrostu wydatków na oświatę i widać też, że gmina pokrywa większość tych 
wydatków ze środków własnych. 
Radny Leon Kiziukiewicz – zapytał jakiego spadku dochodów z PIT gmina może się spodziewać (co ma 
związek ze zmniejszeniem podatku dochodowego z 18 na 17% i podatku od osób do 26 roku życia). Gmina 
będzie drugi rok płacić „Janosikowe” i nie otrzyma subwencji wyrównawczej czyli utracimy około 3 mln. 
Następna sprawa dot. podwyżek energii bo  z wypowiedzi ministra wynika, że nikt nie odczuje podwyżki  
ale czy to czasami nie będzie tak jak z obniżeniem podatku od elektrowni wiatrowych gdzie gminy miały 
otrzymać rekompensaty. Radny zaznaczył, że z jego wyliczeń wynika, że rocznie gmina starci około 10 mln. 
Radny zaznaczył, że prosi Wójta i Skarbnika aby odpowiedzieli na pytanie, czy to jest już koniec prezentów 
dla samorządów w Polsce.  
Wójt odpowiedział, że jeżeli chodzi o energię to ceny corocznie wzrastają, w ubiegłym roku było to 67% na 
rok bieżący, a na rok przyszły jest to 17 % - takie są skutki wzrostu cen dla samorządów. W roku bieżącym 
gmina miała możliwość korzystania z dopłat, które wynikają z regulacji prawnych jednak,  do tej pory nie 
otrzymaliśmy zwrotu środków. Należy zwrócić uwagę, że zwrot dotyczy tylko oświetlenia, które jest 
własnością gminy natomiast jeżeli jest to własność spółki energetycznej  jest to traktowane jako usługa i 
gmina ponosi koszty bez możliwości korzystania z dopłaty. Kiedy podejmowaliśmy zadania związane z 
termomodernizacją obiektów użyteczności publicznej, montażem instalacji solarnych i fotowoltaicznych, 
pomp ciepła jak również modernizacji oświetlenia ulicznego spodziewaliśmy się znaczącego spadku 
wydatków w tym zakresie. Na dzień dzisiejszy okazuje się, że to co zostało zainwestowane zostanie 
praktycznie skonsumowane przez podwyżkę energii elektrycznej. Jeżeli chodzi o sprawy dot. regulacji 
wszystkie samorządy będą ponosiły konsekwencje udzielonych ulg. Działania, które zostały przyjęte przez 
Rząd spowodują znaczny uszczerbek. Na dzień dzisiejszy nie możemy określić dokładnej kwoty, bazujemy 
na  prognozie dokładnie dane spłyną z Urzędów Skarbowych (styczeń-luty), wtedy też będziemy wiedzieli 
ile z PIT będzie mniej środków (z każdych 100 zł podatku dochodowego do budżetu wpływa ok. 38%) im 
więcej mieszkańców w danej gminie tym wyższy podatek spływa do budżetu. Należy zaznaczyć, że nasza 
gmina jest w dobrej sytuacji ponieważ migracja jest dodatnia – co roku przybywa nam mieszkańców.  
Skarbnik dodała, że jeżeli chodzi o PIT to w 2018r. dochody z tego tytułu były zaplanowane na kwotę 
12.500.000 zł faktycznie wykonanie było o 700 tyś. więcej. W ostatnich latach dochody z PIT wykonywane 
były na poziomie większym niż informacja z ministerstwa. W ubiegłym roku przyrost dochodów z PIT 
wyniósł 1.750.000 zł i w roku bieżącym prawdopodobnie byłby wyższy gdyby nie zmiany o których mówił 
Wójt, które wprowadzono w trakcie trwania roku budżetowego. Zmiany te są trudnie do oszacowani i tak 
jak w przypadku podatku od nieruchomości gdzie byliśmy zaskoczeni zmianą, która weszła w życie wstecz. 
Tak samo wprowadzenie zmian w trakcie trwania roku budżetowego wprowadza znaczne komplikacje. Na 
2020r. przyrost z PIT do tego, co mamy w budżecie na 2019r. wynosi ok. 1.329.000 zł. Jaki będzie skutek 
ostateczny dowiemy się na początku roku. Należy zaznaczyć, że w ostatnich latach przyrost z PIT gmina ma 
bardzo duży (Skarbnik podała dane od 2012r.). Każdy spadek dochodów ma przełożenie na możliwość 
finansowania wydatków budżetu gminy głównie możliwości inwestowania. Ponadto Skarbnik wyjaśniła, że 
została przeprowadzona analiza dot. subwencji wyrównawczej. Jeśli gmina nie przekroczy 150% średniego 
dochodu podatkowego na mieszkańca w kraju otrzymuje subwencje wyrównawczą. Ostatnią subwencję 
otrzymaliśmy w 2018r. w kwocie 2.300.000 zł. Od 2019 płacimy dopłatę do budżetu państwa tzw. 
„Janosikowe”. Wpłata do budżetu to ok. 350.000 zł i do tego dochodzą dochody, których gmina nie 
otrzymuje z subwencji tj. 2.300.000 zł. Kwota subwencji nie jest stała i jest uzależniona od średniego 
dochodu na mieszkańca w kraju i od dochodu podatkowego mieszkańca gminy – 2018r dochód 
podatkowy na mieszkańca gminy wynosił 144%, w 2019 - 158% i 2020 - 157,5% do średniego dochodu na 
mieszkańca w kraju. 
Skarbnik wyjaśniła radnym z czego wynika, że gmina musi płacić tzw. „Janosikowe” i dodała, że z 
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przeprowadzonych wyliczeń wynika, że w 2021r. biorąc pod uwagę dochody podatkowe z bieżącego roku 
gmina powinna już odzyskać prawo do subwencji wyrównawczej, co też zostało zaplanowane w WPF. Na 
dzień dzisiejszy gmina subwencji nie otrzymuje. Z przeprowadzonych wyliczeń wynika, że  gdyby gmina 
otrzymywała subwencje to byłaby ona wysokości około 2.400.000 zł dodatkowo mamy obciążenie dopłatą 
do budżetu państwa w wysokości 369.000 zł, czyli ogółem jest to około 2.800.000 zł. Ostateczna 
weryfikacja subwencji oświatowej i dochodów z PIT nastąpi w lutym 2020r.  
Pan Leon Kiziukiewicz – mieszkańcy są zadowoleni ponieważ otrzymują większe środki ale samorządy na 
tym tracą. Przewodniczący poprosił o podanie ile gmina fizycznie traci przez te wszystkie zmiany.  
Wójt wyjaśnił, że gdyby nie nastąpiły te wszystkie zmiany licząc od 2017r. (ustawa wiatrakowa, zmian PIT i 
„Janosikowe”) to dochody gminy byłyby wyższe o około 10-12 mln. Wprowadzenie ustawy odległościowej 
spowodowało, że firmy zaczęły sprzedawać farmy wiatrakowe. Nastąpiło przeszacowanie i spadek 
dochodów własnych gminy. Wprowadzono w 2018r. z datą wsteczną zmian do ustawy o opodatkowaniu 
farm wiatrowych spowodował, że gminy musiały zwrócić wcześniej pobrane podatki (firmy składają 
deklaracje do 10 stycznia i na tej podstawie naliczany jest podatek na cały rok). Następna zmian dot. 
opłaty za nieczystości – dobrze, że gmina na rok przyszły ma podpisaną umowę ryczałtową. Następna 
zmiana to niższy PIT – dobrze, że w gminie przybywa mieszkańców. Należy zaznaczyć, że mieszkańcy mają 
więcej środków finansowych i dlatego powinni być solidarni z samorządami. To nie gmina ustala ceny za 
ścieki, wodę czy nieczystości są to ceny rynkowe urealniane w drodze przetargów. Dawniej Rada Gminy 
ustalała opłaty za wodę i nieczystości dziś opłaty ustalają „Wody Polskie”. Gmina będzie powoli 
odchodziła od dopłat, jako społeczeństwo jesteśmy coraz bogatsi, a jednocześnie wymagamy od gminy, 
żeby budowała nowe drogi, chodniki, oświetlenie, kanalizację itp., a jednocześnie wszyscy chcą płacić 
małe podatki. Należy zwrócić uwagę, że gmina nie podnosi podatków gmina je reguluje aby dostosować 
ich wysokość do stawek ustalonych przez Ministerstwo Finansów, a i tak są niższe od górnych stawek 
ministerstwa. 
Wójt dodał, że gdyby nie te zmiany, które uderzyły w budżety samorządów to gmina miałaby stabilny 
budżet tak jak to było w 2017r. Na dzień dzisiejszy mamy budżet w wysokości 84 mln, a środki 
przeznaczone na zadania inwestycyjne spadły do poziomu 15% w latach poprzednich było to 20-25%. 
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady zamknął dyskusje i poddał pod głosowanie 
przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kobylnica na rok 2020 wraz z autopoprawkami - 
zaznaczył, że uchwała jest przyjmowana bezwzględną większością głosów: 
Na 13 radnych biorących udział w głosowaniu 
głosowało 13 radnych “za” przyjęciem uchwały 
Przewodniczący Rady stwierdził,  że uchwała wraz z autopoprawkami został przyjęta przez radnych 
jednogłośnie. 
Wójt podziękował radnym za przyjęcie uchwały. 

Ad.5 
Radni nie złożyli interpelacji ani wniosków. 

Ad.6 
Radni nie zgłosili wniosków. 

Ad. 7 
Uchwały podjęte na XVIII sesji Rady Gminy Kobylnica od nr 157 do nr 161: 

1. Uchwała Nr XVIII/157/2019 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na 
organizowanie publicznego transportu zbiorowego Uchwała Nr XVIII/140/2019 o zmianie uchwały 
budżetowej Gminy Kobylnica na 2019 rok 

2. Uchwała Nr XVIII/158/2019 w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi 
Słupskiemu na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Budowa układu drogowego w miejscowości Dobrzęcino 
poprzez budowę chodnika w ciągu drogi powiatowej Nr 1152G wraz z budowa zatoki autobusowej 

3. Uchwała Nr XVIII/159/2019 w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego 
4. Uchwała Nr XVIII/160/2019 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kobylnica 
5. Uchwała Nr XVIII/161/2019 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kobylnica na rok 2020 
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W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zamknął XVIII sesję Rady Gminy Kobylnica. 

Przewodniczący Rady 
Leon Kiziukiewicz 

Protokółowała: 
M. Młodecka-Jopek 
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